
Graag presenteer ik u de beschouwingen van de PvdA. 

Voorzitter,  

Als we kijken naar de dagelijkse werkelijkheid zien wij een opmars van de discussie rondom 
Racisme, een gevoelige en pijnlijke kwestie vooral voor hen die door overtuiging, beperking of 
afkomst zich niet welkom voelen. Onaanvaardbaar en ook zeker daar dient een continue 
aandacht voor te zijn. De PvdA staat al jaren voor iedereen die dat nodig heeft.  

Daarnaast vraagt ook de verkregen situatie door het corona virus nogal wat van ons allen. 
Van het ene moment een overstap van live debatteren tot digitaal vergaderen. 
En dat is niet zo maar wat om dat te realiseren. 

Lof voor het ambtelijke apparaat die een andere werkplek moesten zoeken, lof voor de mensen 
van facilitair, zij hebben adequaat op de situatie gehandeld en onze wijze van werken werkbaar 
gemaakt. 

Ook kijken wij naar de griffie, door het vertrek van griffier Roelof van der Veen en raadsadviseur 
Joukje van Roeden moest er per direct een oplossing komen. Het team bestaande uit Nathalie, 
Martin en Jordy verdienen ook alle lof om juist nu en in de huidige beperkte situatie ons als 
raad zo goed bij staan.  
Geheel nieuw starten op een nieuwe werkplek met zoveel beperkingen is nogal wat. Dank 
daarvoor. 

Maar ook het college en u voorzitter, in uw rol als burgemeester en lid van de veiligheid regio 
Drenthe heeft U in onze beleving uitstekend uw rol vervuld. 

Maar na zoet komt ook enig zuur.. 

Soms hebben wij de indruk dat het college zich verschuilt voor de werkelijkheid, er wordt vaak 
aan de raad gevraagd wat zij moet doen. Het handelen van het college mag krachtiger wat ons 
betreft. 

OverEnthinge is een goed voorbeeld. De raad de bal toegooien is niet wat het college zou 
moeten doen. Beleid uitvoeren is 1, maar inspelen op de dagelijkse werkelijkheid is 2.  Die 
ruimte heeft u als college en u dient als goed bestuurder die ruimte ook te pakken. 

Toon leiderschap college, ook al weten wij dat het onderling tussen de collegeleden niet altijd 
eenvoudig zal zijn. Dan kijken wij ook naar Havelte; vorig jaar is besloten dat er geen 
nieuwbouw zal komen. Maar wat is er gebeurd tot op heden, college, wat is de huidige status 
van de Veldkei, kunt u daar meer over melden? 

Op de gewasbescherming zal ik nu niet diep ingaan aangezien wij gekozen hebben voor 
dialoog-avonden dit jaar. 

Wel verbaast het ons dat de recente uitkomsten van het onderzoek van Meten=Weten inzake 
bestrijdingsmiddelen in onze Nature 2000 gebieden niet besproken zijn met de initiatiefnemers 
nadat het is aangeboden.  

Ook horen wij ook graag een tussenstand van de plannen van de dialoog-avonden. Want willen 
wij dit jaar starten zal er een concept klaar moeten liggen vóór het reces. 



Dan de Financiën.  

Vanuit de overheid zal mogelijk 566 miljoen beschikbaar worden gesteld als steun voor de 
gemeente. Op de site van Binnenlands Bestuur staat omschreven dat het voor sommige 
gemeenten financieel beter kan worden maar dat er ook gemeenten na de herberekening op 
achteruit zullen gaan.  
Kunt u al aangeven wat het bedrag naar verwachting zal zijn voor de gemeente Westerveld in 
het rekenmodel?  

Dan de blik op de voorliggende stukken. 

Nu allerlei ideeën en wensen naar voren brengen is misschien te gemakkelijk. Ook vanuit de 
oppositierol zien wij dit.  

De ontstane situatie geeft ons nu al een beeld van tekorten en het is nog onduidelijk hoe 
Westerveld er over een jaar financieel voor staat. 
Daardoor willen wij het college ruimte bieden, ruimte die zij vragen en wellicht noodzakelijk is. 

De PvdA zal vanuit haar grondbeginselen kijken waar de bezuinigingen hard aan zullen komen 
en van daar uit direct aan de bel trekken. De gevolgen van Corona gebiedt ons om juist nu 
reëel mee te denken en niet zomaar wat te roepen.  

Op onderdelen kan en mag er wel wat steviger bezuinigd worden. Nu hebben wij het gevoel dat 
er een kaasschaafmethode wordt gebruikt. 

Als voorbeeld neem ik de OZB. De kleine correctie zoals nu is voorgesteld zal financieel 
onvoldoende de noodzakelijke extra ruimte brengen. Dat de OZB omhoog moet is ook voor ons 
een begrijpelijke keus. Maar zoals dit in de stukken voorgesteld is haalt dit niet veel uit. 
Westerveld vraagt hier om een steviger signaal (lees stijging), wat ons betreft is deze stijging 
noodzakelijk en uit te leggen. 

Daarnaast kan wat ons betreft ook op de wegen worden bezuinigd, het mag wel een tandje 
minder. 

Een drietal bezuinigingen kunnen wij als PvdA niet in meegaan voorzitter. 

• Juist nu zijn bezuinigingen binnen het sociaal domein WMO/jeugdzorg moeilijk te verkopen 
aan de grote groep mensen die hier gebruik van moet maken. Daarbij komt het nieuwe 
beleidsplan, waar wij nog steeds niet overtuigd zijn dat deze tot een vermindering van 
aanvragen zal leiden. 

• Juist nu moeten wij de Cultuur coach behouden. De bezuinigingen op de culturele sector 
vragen niet om minder steun maar juist om meer steun. Ook al is de coach in praktijk nog niet 
aangesteld, het schrappen van een coach is onverstandig. Het lijkt nu makkelijk verdiend geld, 
maar zal ons inziens op korte termijn tot meer kosten gaan leiden. 

• Juist nu de Armoedecoach inwisselen voor ervaringsdeskundigen is ook onverstandig. 
Versterk de armoedecoach met ervaringsdeskundigen, dan ben je goed bezig. 

Door het afschrapen van allerlei gelden en de te verwachten verminderde economie is juist 
bezuinigen op armoedebeleid op deze wijze onverstandig.  



Helemaal nu al voorspeld wordt dat het aantal mensen onder de armoedegrens schrikbarend 
zal stijgen en dat de druk op armoedebegeleiding zal stijgen. 

Als gemeente dienen wij opbrengsten te creëren. Opbrengsten die ook een maatschappelijke 
toegevoegde waarde hebben. 

De PvdA wil juist nu die duidelijke kans oppakken, samen met u. 

In ieder programma waar de economische gevolgen van Corona worden besproken, is het 
steeds de bouw die wordt genoemd en misschien wel het hardst zal worden geraakt. In 
Westerveld kennen wij veel inwoners die werkzaam zijn in de bouw of gerelateerd zijn aan de 
bouw. Al deze mensen zullen over een aantal jaren grote problemen krijgen als wij nu niets 
doen. De negatieve effecten zullen de bouw vertraagd treffen. 

Wij vragen dan ook om steun aan u als raad en college om met de reserves die wij nu nog 
hebben, budget te genereren om de verschillende locaties in de dorpen en/of kernen bouwrijp te 
maken en ruimte te bieden aan nieuwe woningbouw. Dorpsbelangen behartigers vragen hier al 
jaren om.  

Jarenlang hebben wij met elkaar geroepen dat we alleen gaan bouwen als de vraag er is. Maar 
juist nu, nu mede door de stikstok problematiek, de nieuw te bouwen woningen fors in aantal 
achterblijven, moeten wij deze kans oppakken.  

Ook nu vermoedelijk thuis werken meer zal gebeuren, de digitale snelweg ook hier beter wordt, 
is Westerveld een serieuze medespeler voor nieuw aan te trekken inwoners en het behouden 
van de huidige, jongere inwoners. 

Een mooie kans, pak die kans! 

Wat je gaat bouwen is later aan de orde in de uitvoering, maar zeker dient hierbij aandacht te 
zijn voor starters, senioren en huurwoningen.  
Maak de locaties samen inzichtelijk, maak ze tot zover bouwrijp en maak er vervolgens tijdelijke 
natuur van. Uitstekend voor de biodiversiteit en zodra de markt vraagt om actie, kan er direct 
gestart worden.  

Wachten tot de markt er om vraagt betekent in de praktijk dat je veel te laat bent. Nogmaals, 
juist nu is de tijd daar rijp voor. Middels een motie willen wij dit realiseren. 

In eerste termijn laat ik het hierbij.  

 
Jan Puper, voorzitter van de fractie van de PvdA in de gemeenteraad van Westerveld  
op 30 juni 2020 


